
Posudek školitele  

 

Tomáš Figura byl můj první student. Naše spolupráce začala bakalářskou prací, pokračovala 

diplomovou prací a ani to Tomáše neodradilo od setrvání v našem týmu a vypracování disertační práce. 

Školení studentů není snadná věc a jak se Tomáš učil ode mě, učil jsem také já od něj, což se jistě 

neobešlo bez řady přehmatů či vyložených chyb školitele. O to více obdivuji, že Tomáš vydržel do konce 

a že má zájem o další spolupráci. Věřím, že se na tom významnou měrou podílela jeho záliba či snad až 

vášeň v mykotrofních rostlinách a vědecké práci samotné. Tomáše experimentování baví a jasně si jde 

za svými cíli. Kromě vlastní disertační práce se ve volném čase věnoval řadě jiných výzkumných aktivit. 

Rád bych vyzdvihl jeho neuvěřitelnou pracovitost a nasazení, díky kterým odvádí více práce za jednotku 

času než ostatní lidé, které znám. Množství Tomášových publikací je obrovské a již koncem čtvrtého 

ročníku studia jich měl dostatek pro zdárnou obhajobu. Práci si dokáže efektivně uspořádat a 

zjednodušit tak, aby jí stihl co nejvíce. Na druhou stranu to občas svádí k přílišnému zjednodušení 

práce, což může být především v případě psaní textů a vytváření logických úvah v článcích na škodu.  

Tomáš má relativně široký rozhled a mám pocit, že je svou duší blíže botanice než rostlinné 

fyziologii, i když má, stejně jako já, velice rád propojování obou disciplín a jejich souvislosti s ekologií. 

Také proto náš tým obohatil o nové pohledy na studovanou problematiku i o zcela nové oblasti 

výzkumu – především vypracováním kultivačního protokolu pro hruštičkové. Tomáš se často nadchnul 

pro novou oblast výzkumu a začal na ní intenzivně pracovat, a tak není s podivem, že se nám nepodařilo 

dokončit všechny směry výzkumu, kterými jsme se během studia vydali. Na druhou stranu je skvělé, 

kolik nových směrů výzkumu Tomáš začal a leckdy i dokončil. Zde musím zmínit, že se Tomáš během 

doktorandského studia dokázal samostatně domluvit s předním odborníkem na mykorhizní symbiózy, 

Marc-André Selosse, a stát se platnou součástí jeho týmu. Tomáš to následně vyřešil přidáním Marc-

André Selosse jako konzultanta disertační práce, nicméně musím říct, že o většině publikací, na kterých 

se Tomáš ve francouzském týmu podílel, jsem neměl před jejich publikováním sebemenší tušení, natož 

abych je mohl školit. Tomáš tím bezpochyby prokázal samostatnost i schopnost uplatnit se na trhu 

vědecké práce. V současné době je pro mě Tomáš rovnocenným kolegou, který má řadu skvělých 

schopností a se kterým budu velice rád spolupracovat. Myslím si, že Tomáš by měl mít titul Ph.D., děkuji 

mu za skvělou spolupráci a přeji mu hodně štěstí i úspěchů v životě.  
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